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A hét idézete:  

„Míg 2019 és 2022 között éves átlagban 20 hulladékipari céget 

számoltak fel, 2023-ban 55, 2024 42 vállalat jutott erre a sorsra. Azaz 

két és félszeresére nőtt a felszámolás alá kerülő vállalkozások száma az 

ágazatban.” 
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1. Hulladékgazdálkodás 
  

 

   

1.1 Lezárultak a koncentrált takarítások Budapesten 

A Nyugati és a Lehel téri aluljárók mosásával lezárultak Budapesten a hét elején megkezdett 

koncentrált takarítások. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: FKF/Facebook, 2025. március 14.  

1.2 Elindult a regisztráció a TeSzedd! programra  

Elindult a regisztráció a TeSzedd! programra, az ország legnagyobb szemétszedési programjára, aki 

szeretne részt venni, az a szelektalok.hu oldalon jelentkezhet március 27-ig – tájékoztatott az 

Energiaügyi Minisztérium (EM) környezetügyért felelős államtitkára. Raisz Anikó az M1 aktuális 

csatornán elmondta: Magyarország legnagyobb önkéntes hulladékgyűjtési mozgalmát, a TeSzedd! 

programot április 7. és 13. között tartják, az akcióban önkéntesként és koordinátorként is részt lehet 

venni. Az eszközökről és az összegyűjtött hulladék elszállításáról a szervezők gondoskodnak – 

erősítette meg. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Infostart/MTI, 2025. március 17.    

  1.3 Száznál is több hulladékos vállalkozás került süllyesztőbe 

a Mohu megjelenése óta 

 

https://www.facebook.com/fkfbp
https://infostart.hu/eletmod/2025/03/17/ujabb-roham-keszul-a-szemet-ellen
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Jelentősen nőtt a hulladékgazdálkodási iparágban a felszámolások és végelszámolások száma, amióta 

elindult a koncessziós rendszer 2023 közepén. Ugyan az indulás évére nem lehet időarányos adatokat 

találni, de 2023-ban már az év elején ismert volt, hogy új rendszerben működik tovább a hazai 

hulladékgyűjtési és -kezelési rendszer, így ez már ekkor befolyásolhatta a vállalati döntéseket. Míg 

2019 és 2022 között éves átlagban 20 hulladékipari céget számoltak fel, 2023-ban 55, 2024 42 vállalat 

jutott erre a sorsra. Azaz két és félszeresére nőtt a felszámolás alá kerülő vállalkozások száma az 

ágazatban. A végelszámolás alá került vállalatok száma kisebb mértékben növekedett, a 2019-2022 

közötti átlagosan 16-ról közel 18-ra nőtt ezek évesített átlagos száma 2023 januárja és 2024 vége 

között. 2023 óta így száznál is több hulladékos cég szűnt meg 2024 végéig. Ezt csak részben 

ellensúlyozta új cégek alapítása, így csökkent a vállalkozások száma az ágazatban: 2024-re már csak 

1155 cég működött, miközben 2019-ben még hat százalékkal több, 1226 volt belőlük. Tovább a teljes 

cikkre 

 

Forrás: G7, 2025. március 17.    

  1.4 A hulladékgazdálkodást is érintő változásról beszélt 

Lantos Csaba  

A hulladékgazdálkodást is érintő változásról beszélt Lantos Csaba energiaügyi miniszter Budapesten, 

a minisztériumban (EM) tarott március 15-ei ünnepségen. Ünnepi beszédében a miniszter beszélt 

arról, hogy tárcája sokat tesz a környezet megóvásáért. 

https://g7.hu/vallalat/20250316/szaznal-is-tobb-hulladekos-vallalkozas-kerult-sullyesztobe-a-mohu-megjelenese-ota/
https://g7.hu/vallalat/20250316/szaznal-is-tobb-hulladekos-vallalkozas-kerult-sullyesztobe-a-mohu-megjelenese-ota/
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Komoly eredménynek nevezte a miniszter, hogy az unió is elismerte, a versenyképesség ügyében 

Európának mielőbb lépnie kell. Elsősorban megfizethető energiaárakra van szükség, és Magyarország 

folytatja a zöld átállást – jelezte.  Lantos Csaba kiemelte, megbízható, versenyhátrányt nem okozó 

áron elérhető energia- és vízellátás nélkül nem lehet a kitűzött célokat elérni. Továbbra is központi 

kérdés az energiaszuverenitás erősítése. Ezen a területen a következő tíz év legnagyobb kérdése az 

áram tárolásának megoldása lesz, mert ezzel lehetne a változékony árak kedvezőtlen hatását kivédeni. 

Ez, valamint a napelemes kapacitások gyors növekedése szükségessé teszi a villamosenergia-hálózat 

áttervezését, átalakítását is – mondta. Lantos Csaba szerint önálló államtitkárság felügyeli a jövőben 

a klímavédelem és hulladékgazdálkodás területeit, emellett a következő évtizedeket alapjaiban 

meghatározó szakterülettel, az infokommunikációval bővült az Energiaügyi Minisztérium feladatköre. 

A két terület jelenleg két önálló államtitkárságként működik Raisz Anikó környezetügyért és 

körforgásos gazdaságért felelős államtitkár és Steiner Attila energetikáért és klímapolitikáért felelős 

államtitkár vezetésével. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Greenfo, 2025. március 15.    

  1.5 Palackvisszaváltás: ezt vitték vissza legtöbben  

Fél év alatt egymilliárd palack és doboz került vissza 

a körforgásos gazdaságba a kötelező visszaváltási 

rendszer (DRS) működtetéséért felelős MOHU 

közlése szerint. A nyilvános adatokból olyan 

érdekességek is kiderülnek, minthogy a visszaváltott 

dobozok másfélszer körbeérnék a Földet az Egyenlítő 

mentén, az üvegekből megy a legtöbb kárba, és hogy 

melyik volt a leggyakrabban visszaváltott termék 

tavaly. 2024-ben Magyarországon is elindult az új 

palackvisszaváltási rendszer, másnéven DRS (Deposit 

Return System). A cél Magyarországon is a 90 

százalékos újrahasznosítási arány elérése, és nem 

állunk rosszul, a MOHU tájékoztatása szerint ugyanis 

decemberben ez a szám már meghaladta a 75 

százalékot. Pusztai Márk, a Minden Doboz Visszajár 

képviselője a hulladékgazdálkodási vállalat adatait 

elemezve elmondta, karácsony és szilveszter között 

volt olyan nap, hogy a visszaváltások száma rekordot 

döntve átlépte a napi 10 milliót. Ami szembetűnő, 

hogy arányaiban az üvegeket váltják vissza a 

legkevésbé a magyarok. Az összes kibocsátott 

csomagolásnak nagyjából a 8 százaléka üveg, de a visszaváltott csomagolásoknak csak az 5 százalékát 

teszik ki. Ehhez képest a legnagyobb darabszámban visszavitt csomagolás a műanyag palack 58 

százalékos aránnyal, a fémdobozok pedig 37 százalékát teszik ki az egésznek. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Média és marketing online, 2025. március 15.    

  1.6 Mostantól utcai szemetelés miatt is büntethet a rendőrség 

köztéri kameraképek alapján  

Fotó: Giuseppe Famiani 

https://greenfo.hu/hir/valtozas-jon-a-hulladekgazdalkodasert-felelos-miniszteriumnal/
https://mmonline.hu/cikk/palackvisszavaltas-ezt-vittek-vissza-legtobben/
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Akár egy utcai szemetelés vagy egy piroson átkelés után 

is beazonosíthat és megbüntethet a jövőben a rendőrség 

köztéri kamerafelvételek alapján, arcfelismerő 

szoftverek bevetésével - ez az egyik hozadéka a Pride 

betiltásának. A változtatás mostantól egészen piszlicsáré 

ügyeknél is megengedi a hatóságoknak, hogy 

arcfelismerő rendszerekkel utólag, helyszíni intézkedés 

nélkül is beazonosítsák a szabálysértőket, akiket e 

felvételek alapján meg is büntethetnek. Arról, hogy a 

rendőrség milyen gyakran kíván ilyen esetekben is 

arcképelemzéshez nyúlni, nincs információ, de 

mostantól elvileg megteheti. Feltételezhető, hogy a 

kormánypárt kifejezetten a Pride miatt írta át a 

jogszabályt, hogy ezzel is eltántorítsa azokat, akik akkor 

is (vagy annál inkább) kimennének a rendezvényre, ha 

azt a rendőrség nem engedélyezi. Ahhoz azonban, hogy 

az arcképes azonosítást is beletehessék a módosító 

csomagba, általános lehetőséget teremtettek a 

gyülekezési jog korlátozására és a kiterjedtebb hatósági 

megfigyelésekre is. Dr. Tran Dániel büntetőügyvéd, az 

ELTE ÁJK oktatója úgy látja, hogy bár az arcfelismerő 

rendszer használata apró technikai kérdésnek tűnhet, 

ezzel is szélesebbre nyílik a hatóságok jogköre, aminek 

az egyértelmű célja a gyülekezési jog korlátozása. 

Tovább a teljes cikkre 

Forrás: 444.hu, 2025. március 21.    

  1.7 Érd - Visszaélhetett erőfölényével, vizsgálja a GVH a 

víziközmű-szolgáltatót 

Valószínűsíthetően visszaélt erőfölényével a nyolc Pest vármegyei településen ivóvíz-, illetve 

szennyvízelvezetési szolgáltatást biztosító Érd és Térsége Regionális Víziközmű Kft. (ÉTV), ezért a 

Gazdasági Versenyhivatal (GVH) eljárást indított a cég ellen. Novemberben volt hír, hogy jelentősen 

megugrott a vízfogyasztása több érdi lakosnak, miután új vízórákat szereltek be náluk. Az egyik lakos 

a Fejér Megyei Kormányhivatallal is megvizsgáltatta a vízóráját, a hatóság kimondta, hogy a mérőóra 

nem volt hiteles. A férfi ezután a víziközmű céggel felszereltetett egy új vízórát, azonban ismét 

gyanakodni kezdett. Végül a második vízóráról is kimondta a hatóság, hogy rosszul mér. A hivatal 

gyanúja szerint az ÉTV indokolatlanul magas mértékben állapította meg a mellékvízmérők műszaki 

átvételéért és zárral való ellátásáért (plombálás) fizetendő szolgáltatási díjakat. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: 444.hu, 2025. március 21.    

 

  

 

Fotó: Unsplash 

https://444.hu/2025/03/21/mostantol-utcai-szemeteles-miatt-is-buntethet-a-rendorseg-kozteri-kamerakepek-alapjan?utm_source=rss_feed&utm_medium=rss&utm_campaign=rss_syndication
https://444.hu/2024/11/14/jelentosen-megugrott-a-vizfogyasztasa-tobb-erdi-lakosnak-miutan-uj-vizorakat-szereltek-be-naluk
https://444.hu/2024/11/14/jelentosen-megugrott-a-vizfogyasztasa-tobb-erdi-lakosnak-miutan-uj-vizorakat-szereltek-be-naluk
https://444.hu/2025/03/21/visszaelhetett-erofolenyevel-vizsgalja-a-gvh-az-erdi-vizikozmu-szolgaltatot?utm_source=rss_feed&utm_medium=rss&utm_campaign=rss_syndication
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2. Megváltozott 

munkaképességűek   

    

  2.1 MEOSZ: A fogyatékossággal élő gyereket nevelő nők is 

részesüljenek szja-mentességben! 

A Mozgáskorlátozottak Egyesületeinek Országos Szövetsége (MEOSZ) a miniszterelnökhöz fordult 

azt kérve, hogy a fogyatékossággal élő gyereküket otthon nevelő anyák életkoruktól, valamint 

gyerekeik korától és számától függetlenül részesüljenek személyijövedelemadó- (szja) mentességben 

októbertől. A MEOSZ pénteken az MTI-hez eljuttatott közleményében arra hívta fel a figyelmet, hogy 

a fogyatékossággal élő gyereket nevelő anyák napi 24 órában állnak helyt - a gyermek állapotából 

adódóan - akár élethosszig, a gondoskodás az esetek nagy részében ugyanis nem ér véget a fogyatékos 

gyermek nagykorúvá válásával. Közben pedig nem válogathatnak a jellemzően részmunkaidőben 

végezhető munkalehetőségek közül, ezáltal munkájuk díjazása is sokszor alatta marad a többi 

munkavállaló fizetésének. Az szja-mentesség biztosítása egyfelől a többletfeladataik pénzben 

kifejezett megbecsülése lenne, másrészt olyan anyagi támogatás, amely hozzájárulhat a fogyatékos 

gyermek nevelésével kapcsolatban felmerülő többletköltségek enyhítéséhez - emelték ki.Tovább a 

teljes cikkre 

Forrás: Hír TV/MTI, 2025. március 21. 

2.2 Sikeres a székesfehérvári Hatpöttyös  

https://hirtv.hu/ahirtvhirei/meosz-a-fogyatekossaggal-elo-gyereket-nevelo-nok-is-reszesuljenek-szja-mentessegben-2604010?utm_source=feed&utm_medium=rss
https://hirtv.hu/ahirtvhirei/meosz-a-fogyatekossaggal-elo-gyereket-nevelo-nok-is-reszesuljenek-szja-mentessegben-2604010?utm_source=feed&utm_medium=rss
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„Árad felénk a szeretet” – mondta  Hermann Vera, a székesfehérvári Hatpöttyös Étterem tulajdonosa, 

ügyvezetője. A vendéglátóhelyen szinte csak fogyatékossággal élő, illetve megváltozott 

munkaképességű emberek dolgoznak, ám ez nem érződik az ételeken. Illetve mégis: szívük-lelkük 

benne van minden falatban - írja a Vasarnap.hu. Tovább a teljes cikkre 

  

Fotó: Vasarnap.hu/Varga Ilona 

Forrás: Vasarnap.hu, 2025. március 15. 

  

https://vasarnap.hu/2025/03/15/fogyatekossaggal-eloknek-ad-munkat-peldamutato-szekesfehervari-hatpottyos-etterem/
https://vasarnap.hu/2025/03/15/fogyatekossaggal-eloknek-ad-munkat-peldamutato-szekesfehervari-hatpottyos-etterem/
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3. Főváros 
 

 

3.1 A kormány kérés nélkül engedélyezte a fővárosnak 

Rákosrendező megvásárlását 

Karácsony Gergely garanciát vállalt a főváros nevében a rákosrendezői ingatlanokért fizetendő első 

két részlet 30 milliárdjának kifizetésére, miután kérés nélkül segítséget kapott a kabinettől. Soha nem 

tapasztalt előzékenységgel, kérés nélkül adott hozzájárulást a kormány egy adósságot keletkeztető 

ügylethez a fővárosi önkormányzatnak. Rákosrendezőn kívül más ügyben ilyenre nem volt példa 

Karácsony Gergely főpolgármesterré választása óta. A segítőkészség azért is meglepő, mivel az 

engedélyt a rákosrendezői 85 hektár megvásárlásához adta az Orbán-kabinet, holott eredetileg más 

vevőnek ígérte oda az ingatlanokat. Tovább a teljes cikkre 

 Forrás: Népszava/ Index, 2025. március 18.     

3.2 Kiss Ambrus: csütörtökön fizet(ett) a főváros 

Rákosrendezőért 

Csütörtökön fizetheti ki a rákosrendezői terület vételárának első részét a Budapesti Közművek - 

közölte a Főpolgármesteri Hivatal főigazgatója a Népszava szerint. Erről még szerdán írt a lap. 

Csütörtökön lejárt a határidő és a Budapesti Közművek átutalja a rákosrendezői terület vételárának 

első részletét, így pedig megtörténhet a tulajdonjog bejegyzése – mondta Kiss Ambrus, a 

Főpolgármesteri Hivatal főigazgatója nyilatkozta az InfoRádióban. Ezután már a Magyar Nemzeti 

https://index.hu/belfold/2025/03/18/budapest-fovaros-rakosrendezo-mini-dubaj-karacsony-gergely-kormany/?token=d9697c97a5f018d4d06b573f57ad2533
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Vagyonkezelő helyett az Építési és Közlekedési Minisztériummal és a MÁV-val kell tárgyalnia a 

fővárosnak, velük kell megállapodni a birtokba adásról és a fejlesztési megállapodásról. „A birtokba 

adásra vonatkozó időszak 60 nap, ennyi időn belül meg kell kötni az ingatlanra vonatkozó használati 

megállapodást, és benne meg kell állapodni arról is, hogy a MÁV milyen részeket kíván használni a 

jövőben. Ez a rövidtávú feladat. A középtávú az, hogy júniusig elkészül az az úgynevezett mesterterv 

kiírás, amit a Fővárosi Közgyűlés meg tud tárgyalni és el tud fogadni. Ennek eredményeképpen év 

végére reményeink szerint kézzelfogható tervek lesznek a kezünkben, és be tudjuk mutatni a 

nyilvánosságnak, hogy mi épülne ott és milyen szakaszokban. Ezzel együtt júniusra el kell fogadni azt 

a javaslatcsomagot, azokat a jogszabály-módosítási kérelmeket, amelyekkel a szerződés alapján 

lehetőségünk van különböző dolgokat kérni államtól” – sorolta a főigazgató. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Népszava, 2024. március 19.     

3.3 A végén akár Szentkirályi Alexandrát is odatehetik Karácsony 

Gergely mellé főpolgármester-helyettesnek 

Mulasztott a Budapest Fővárosi Önkormányzata azzal, hogy a Fővárosi Közgyűlés nem választott meg 

a saját tagjai közül legalább egy főpolgármester-helyettest – állapította meg keddi ítéletében Fővárosi 

Törvényszék. A bírósági döntés azt jelenti, hogy célba jutott Sára Botond első támadása, az előző 

önkormányzati választáson a Fidesz jelöltjeként indult Sára Botond vezette fővárosi kormányhivatal 

még tavaly indított pert amiatt, hogy fővárosi önkormányzat nem választott helyettest Karácsony 

Gergely főpolgármester mellé. A főváros ezt nem vitatta, ahogy azt sem, hogy törvényi kötelezettség, 

álláspontja szerint azonban a keresetet a fővárosi közgyűléssel szemben kellett volna benyújtani a 

felperesnek. A bíróság ezt nem fogadta el. Az ítélet nem jogerős. Tovább a teljes cikkre 

 

Fotó: Huszár Dávid/Népszava 

Forrás: Népszava, 2025. március 18.  

 

https://infostart.hu/belfold/2025/03/19/kiss-ambrus-csutortokon-fizet-a-fovaros-rakosrendezoert-viszont-fopolgarmester-helyettes-tovabbra-sincs
https://nepszava.hu/3272677_sara-botond-tamadas-fopolgarmester-helyettes-budapest-szentkiralyi-alexandra-karacsony-gergely


 

HVDSZ 2000_www.hvdsz2000.eu 

3.4 Magyar Nemzet: egyre több pénzért egyre több tanácsadó 

van Karácsony mellett 

A fővárosi önkormányzatnál jelentősen 

megnőtt a tanácsadók száma és fizetése 

az utóbbi időben. A Mandiner 

közérdekű adatigénylés alapján 

írt beszámolója szerint V. Naszályi 

Márta, az I. kerület korábbi 

polgármestere, aki a tavaly júniusi 

választáson alulmaradt, idén januártól a 

fenntarthatósági ügyekért felelős 

tanácsadóként dolgozik a 

főpolgármesteri irodánál, havi bruttó 

830 ezer forintos fizetésért. Érdekesség, hogy a fővárosnak korábban már volt egy fenntarthatósági 

tanácsadója Rauschenberger Péter személyében, így felmerül a kérdés, mi indokolta egy újabb 

tanácsadó alkalmazását ezen a területen. Jávor Benedek, aki korábban az Európai Parlamenti 

képviselő volt, jelenleg Budapest brüsszeli képviseletét vezeti önkormányzati főtanácsadóként, havi 

1,55 millió forintos fizetésért. Őt a 2019-es EP-választásokon nem választották újra, ezt követően 

Karácsony Gergely főpolgármester bízta meg a brüsszeli képviselet vezetésével. 

A tanácsadók száma az elmúlt időszakban jelentősen emelkedett: míg tavaly októberben 11 

önkormányzati főtanácsadó és tanácsadó dolgozott a fővárosnál, addig a legfrissebb adatok szerint 

már 19-en vannak. A tanácsadói fizetések is növekedtek: Gál J. Zoltán, Gyurcsány Ferenc egykori 

államtitkára, aki korábban a legjobban fizetett tanácsadó volt, fizetése 1,95 millió forintról 2,01 millió 

forintra emelkedett. Kiss Ambrus, korábbi főpolgármester-helyettes fizetése pedig 1,55 millió 

forintról 3,18 millió forintra nőtt, így ő lett a legjobban fizetett tanácsadó. Mindketten korábban szoros 

kapcsolatban álltak Gyurcsány Ferenccel: Gál J. Zoltán a Medgyessy- és Gyurcsány-kormányokban 

is államtitkárként dolgozott, míg Kiss Ambrus 2009 áprilisáig a Miniszterelnöki Hivatalt vezető 

miniszter kabinetfőnöke volt.Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Magyar Nemzet, 2025. március 20.   

  3.5 158 éves a Főkert 

Nemrég ünnepelte 158. születésnapját a Főkert. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Facebook/Budapesti Közművek, 2025. március 20.     

  

https://mandiner.hu/belfold/2025/03/nott-a-fovarosi-tanacsadok-szama-ahogy-a-fizetesuk-is-a-nagy-nyertes-pedig
https://magyarnemzet.hu/belfold/2025/03/tanacsado-fovaros-onkormanyzat-karacsony-gergely?utm_source=hirkereso&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
https://www.facebook.com/budapestikozmuvek
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4. Kiszámoló 
 

    

   

4.1 Jelentősen nőttek az órabérköltségek Magyarországon 

Az Eurostat adatai szerint 2024 negyedik negyedévében az előző év azonos negyedévéhez képest a 

gazdaság egészét tekintve a legnagyobb mértékben Horvátországban (+13,9%), Lengyelországban 

(+13,8%), Romániában (+13,1%) és Bulgáriában (+13,0%) nőttek az órabérköltségek. További három 

uniós tagállamban 10%-os vagy annál nagyobb mértékű növekedést regisztráltak, nevezetesen: 

Magyarország (+11,9%), Lettország (+11,4%) és Litvánia (+10,7%).  

2024 negyedik negyedévében az óránkénti munkaerőköltség összességében az euróövezetben 3,7%-

kal, az EU-ban pedig 4,3%-kal emelkedett az előző év azonos negyedévéhez képest. Az Eurostat 

statisztikájában a munkaerőköltség két fő összetevője a bérek és fizetések, valamint a béren kívüli 

költségek. Tovább a részletes adatokra 

 Forrás: Eurostat, 2025. március 19.    

  4.2 NGM: uniós összevetésben is jól teljesít a magyar 

munkaerőpiac 

Tovább erősödött a magyar munkaerőpiac: a 20–64 éves népesség szezonálisan kiigazított 

foglalkoztatási rátája a 2010-es foglalkoztatási fordulat óta folyamatosan emelkedik, így 

Magyarország a hatodik helyen áll mind a férfiak, mind a nők körében – közölte a Nemzetgazdasági 

https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-euro-indicators/w/3-19032025-bp
https://ec.europa.eu/eurostat/web/products-euro-indicators/w/3-19032025-bp
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Minisztérium (NGM). Tavaly az utolsó negyedévben a férfiak foglalkoztatási szintje 84,8 százalékra, 

a nőké 77,1 százalékra emelkedett, mindkét nem esetében jócskán meghaladva az európai uniós 

átlagot. Magyarországon – az európai trendhez hasonlóan – 2024 utolsó negyedévében csökkent a 

potenciális munkaerő-tartalék a megelőző negyedévhez képest. Miközben a foglalkoztatási ráta 

továbbra is magas, 81 százalékos szinten állt, az EU 27 tagállamának átlaga ugyanezen időszakban 

csak 75,9 százalék volt. Az NGM szerint a foglalkoztatáspolitikai intézkedések eredményességét 

mutatja, hogy 2010-hez képest ma már mintegy egymillióval többen dolgoznak Magyarországon, így  

a foglalkoztatottak száma elérte a 4,7 milliót, miközben a regisztrált álláskeresők száma történelmi 

mélypontra csökkent. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: vg.hu, 2025. március 19. 

4.3 Nagyon kevés cég ad Szép-kártyára pénzt, lakhatási 

támogatást szinte senki sem kap  

 

Fotó: hvg.hu 

A GKI Gazdaságkutató Zrt. februári felmérésében 5 fő feletti vállalatokat kérdezett meg, többek közt 

arról, hogy terveznek-e lakhatási támogatást, illetve Szép-kártyás támogatást adni a 

munkavállalóiknak. Az eredmény lesújtó. Lakhatási támogatást a válaszadói kör 4,2 százaléka tervez 

adni. Létszám szerint súlyozva ez a szám 8 százalék, ami a nagy cégek jelentősebb támogatási kedvét 

tükrözi. Az eredmények szerint a foglalkoztatottak mindössze 2,1 százaléka élvezheti idén a lakhatási 

támogatást. Megjegyzik, hogy a kitöltők közt alulreprezentáltak a legnagyobb vállalatok, akik 

nagyobb arányban biztosítanak különböző béren kívüli juttatásokat, így a nemzetgazdaságra vetítve 

ez az arány feltehetően magasabb. A Széchenyi pihenő (Szép) kártya bár hasonlóan adózik, mint 

lakhatási támogatás, szélesebb körű felhasználhatósága és a tágabb potenciális kedvezményezetti kör 

miatt népszerűbb a munkáltatók körében. Ezzel együtt is a válaszadók mindössze 13,4 százaléka, 

létszámmal súlyozva is csak 21,8 százaléka tervez idén ilyen jellegű bérkiegészítést nyújtani. Míg az 

51 fő alatti vállalatok csupán 3,5-4,5 százalékban terveznek lakhatási támogatást adni, az 51-250 fő 

közti vállalatok körülbelül kétszer ekkora arányban teszik ezt, összesen 7,6 százalékban. A tendencia 

egyértelmű: minél nagyobb egy vállalat, annál nagyobb arányban biztosít lakhatási támogatást 

munkavállalóinak – olvasható a GKI elemzésében. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: hvg.hu, 2025. március 18. 

https://www.vg.hu/vilaggazdasag-magyar-gazdasag/2025/03/foglalkoztatottsag-teljesit-magyar-munkaeropiac?utm_source=hirkereso&utm_medium=referral&utm_campaign=hiraggregator
https://hvg.hu/kkv/20250318_szep-kartya-lakhatasi-tamogatas-gki-elemzes?s=hk
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5. Szakszervezetek 

 

 

5.1 MASZSZ: „Ma a Pride, holnap mi következünk?” 

Megdöbbentette a szakszervezeteket, hogy Sulyok Tamás köztársasági elnök az európai emberi jogi 

biztos felszólítása ellenére is aláírta a pride és minden olyan gyülekezés betiltását, amelyről a hatalom 

úgy dönt, hogy érzékenyen érinti a gyerekek fejlődését. Ez alapján a szakszervezeti tüntetéseket is 

bármikor be lehet tiltani vagy az azon résztvevőket megbírságolni. A Magyar Szakszervezeti 

Szövetség és tagszervezetei határozottan elítélik a szabad gyülekezési jog elleni támadást. Ahogy a 

társadalom jelentős részét, úgy a szakszervezeteket is megdöbbentette a pride hatalmi erővel való 

betiltása, mert a köztársasági elnök által is szentesített törvény a gyülekezési és az emberi jogokat is 

súlyosan sérti – közölte a Magyar Szakszervezeti Szövetség elnöke. Zlati Róbert szerint enyhén szólva 

is aggasztó a módszer, mert a viszonylag rugalmasan értelmezhető jogszabály szerint ettől kezdve már 

csak akár a helyi hatalom „ízlésén” múlik, milyen közterületen rendezett felvonulást, tüntetést 

nyilvánítanak a gyerekek fejlődése számára veszélyesnek, mert azt egyetlen tollvonással betilthatják. 

Akár a szakszervezeti tüntetéseket is. Ma a pride, holnap a szakszervezet és minden civil 

megmozdulás? A MASZSZ és tagszervezetei határozottan aggasztónak, az emberi jogok teljes 

lenullázásának és ezzel együtt diktatórikusnak tartják ezt a módszert. Az pedig különösen aggasztó, 

hogy a köztársasági elnök az emberi jogi biztos felszólítását – ne írja alá! – is semmibe véve 

szokatlanul gyorsan, órákon belül szentesítette a fideszes parlamenti többség által megszavazott 

törvényt. A MASZSZ és tagszervezetei felháborítónak tartják és határozottan elítélik a látszólag a 
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gyerekek védelmében, de valójában a gyülekezési jog korlátozására született törvényt – szögezte le az 

elnök. „Ma a pride, holnap mi következünk?” – teszi fel a kérdést a MASZSZ. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Szakszervezetek.hu, 2025. március 21. 

5.2 Többmilliárdos EU-s támogatást kaptak a magyar 

szakszervezetek 

A szociális partnerek megerősítése érdekében indult 

pályázat, összesen 9,24 milliárd forint értékben. A pályázat 

összegének jelentős részét az Európai Unió finanszírozza. 

A minisztérium reméli, hogy a pályázatot követően 

közelebb kerülnek ahhoz az EU-s vállaláshoz, miszerint a 

munkahelyek 80 százalékát kollektív szerződéssel kell 

lefedni. A Nemzetgazdasági Minisztérium (NGM) és a 

Magyar Szakszervezeti Szövetség (MASZSZ) kedden 

közös sajtótájékoztatón számolt be arról a kormányzati közreműködéssel indított uniós pályázatról, 

melynek a kiírás szerinti célja a „szociális partnerek kapacitásépítésének támogatása”. Mindez 

összefoglalva annyit jelent, hogy jelentős anyagi támogatást kapott számos szakszervezet és 

munkáltatói érdekképviselet is annak érdekében, hogy megerősödjenek, hogy hatékonyabban, 

eredményesebben működjenek, lássák el az érdekképviseletet – írja a 24.hu. 

Zöld-Nagy Viktória helyettes államtitkár elmondta, hogy nagy reményeket fűznek a pályázat 

megvalósításához, és ez az első olyan uniós pályázat, amelynek kifejezett célja a szociális partnerek 

megerősítése. A tavaly nyáron meghirdetett, 7,9 milliárd forintos keretösszegű pályázat 85 százalékát 

az Európai Unió, 15 százalékban pedig a magyar állam finanszírozza. A 118 pályázóból 91 teljesítette 

a pályázat minimális feltételeit, 74 pályázóval pedig már szerződést is kötöttek, a kiírásnál magasabb, 

9,24 milliárd forintos összegben. További 14 pályázóval is szerződést szeretnének kötni, melynek 

következtében közel 30 százalékkal növekedne az eredetileg tervezett támogatási összeg. 

Három kategóriában lehetett pályázni. Lehetőség nyílt 

• a Versenyszféra és a Kormány Állandó Konzultációs Fóruma (VKF) résztvevőinek – mind a hat 

érdekvédelmi szervezet pályázott és nyert is, 500 millió forintot közelítő összeget, köztük a MASZSZ is. 

• Az ágazati tagszervezetek pályázhattak fejenként maximum 150 millió forintra, 

• valamint az egyéb munkáltatói és munkavállalói érdekképviseletek maximum 80 millió forintra. 

Mindhárom komponensből vannak már támogatott pályázatok. 

Tovább a teljes cikkre 

Forrás: 24.hu/Index, 2025. március 19. 

 

5.3 Tüntetni fog a Vasas Szakszervezet a Yanfeng Kft. ellen  

Tüntetni fog a Vasas Szakszervezeti Szövetség március 28-án, pénteken 13 órától Pápán, a Yanfeng 

Kft. telephelye előtt. A szövetség közleménye szerint a kínai tulajdonú autóipari beszállító Yanfeng 

https://szakszervezetek.hu/kozlemenyek/31137-maszsz-a-pride-betiltasaval-alapjogot-csorbitott-a-kormany
https://index.hu/gazdasag/2025/03/19/nemzetgazdasagi-miniszterium-magyar-szakszervezeti-szovetseg-europai-unio-tamogatas-munkaltato-szakszervezet/
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cégvezetője tavaly decemberben hozzájárulást kért a Vasas Szakszervezeti Szövetségtől ahhoz, hogy 

elbocsáthassa a helyi szakszervezeti vezetőt, Zsédenyi Pétert. A szövetség nem tartotta 

megalapozottnak a felmondás indoklását, és úgy látta, a helyi szervezet működését is ellehetetlenítené 

a vezető kirúgása, ezért nem egyezett bele az elbocsátásba. „A pápai cég erre válaszul nem bíróságon 

támadta meg a döntésünket – ahogy az jogszerű lett volna –, hanem teljesen új indokkal, ezúttal a cég 

gazdasági nehézségeire hivatkozva közölt felmondást Péterrel. Ekkor már meg sem próbálta 

hozzájárulásunkat kérni, így véleményünk szerint egyértelműen jogellenes, ahogy a szakszervezeti 

titkártól meg akar szabadulni a cég. Egy munkáltató sem áll a törvények felett! A Vasas nem fogja 

hagyni, hogy bármelyik cég – akár a törvényeket is megkerülve, semmibe véve – azokat büntesse, 

akik kiállnak munkatársaik jobb munkakörülményeiért, béreiért. Hazai és nemzetközi 

partnerszervezeteinkkel közösen tiltakozunk a szakszervezeti tisztségviselőnk hátrányos 

megkülönböztetése ellen” – közölte a Vasas Szakszervezeti Szövetség. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Magyar Narancs, 2025. március 21. 

5.4 Kollektív munkaügyi vitát kezdeményezett a reptéri 

szakszervezet 

A Légiközlekedési Egyesült Szakszervezet, a 

Repülőtéri Dolgozók és Szolgáltatók 

Szakszervezete, valamint a Repülőteret Üzemeltető 

Dolgozók Szakszervezete kollektív munkaügyi vitát 

kezdeményezett a BUD csoport munkáltatóival (BA 

Zrt., BUD-Security Kft., RÜK Kft.), miután a 2025. 

évi bérfejlesztésről és egyéb, a munkavállalókat 

érintő szociális és gazdasági kérdésekről szóló 

tárgyalások eredménytelenül zárultak. „A szakszervezetek kiemelik, hogy a megnövekedett 

munkaterhelés, a bérezési és juttatási rendszer problémái, valamint a létszámhiány hátrányosan érintik 

a munkavállalók életminőségét. A kollektív vita célja, hogy a munkáltató elfogadja és végrehajtsa a 

munkavállalók követeléseit, ezáltal rendezve a kialakult munkaügyi konfliktust. A BUD csoport 

pénzügyi eredményei, valamint a vállalat által elnyert díjak és elismerések a dolgozók kivételes 

hozzájárulását tükrözik, ezért elvárjuk, hogy ezt a munkáltató méltányosan és tisztelettel ismerje el.” 

– írta az érdekképviselet. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Pénzcentrum, 2025. március 19. 

5.5 Rangos elismerésben részesült Réti Dávid, a HVDSZ 2000 

szakszervezeti titkára 

Somogy polgáraiért díjat kapott Réti Dávid, a kaposvári KAVÍZ Kft. szakszervezetének elnöke, a 

HVDSZ 2000 szakszervezeti titkára. A Somogy Vármegyei Közgyűlés rangos díját január elején adták 

át. Beszélgetés Réti Dáviddal a díjról, a Kaposvári Vízügyi Dolgozók Szakszervezetének (KVDSZ) 

múltjáról, jelenéről és 2025-ös várakozásokról. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: HVDSZ 2000, 2025. március 20. 

  

https://magyarnarancs.hu/belpol/tuntetni-fog-a-vasas-szakszervezet-a-yanfeng-kft-ellen-275426
https://www.penzcentrum.hu/karrier/20250319/forrnak-az-indulatok-a-budapesti-repteren-erre-keszulnek-a-dolgozok-1176250?utm_source=hirkereso_es_kapu&utm_medium=penzcentrum_linkek&utm_campaign=hiraggregator
https://hvdsz2000.eu/Hir/Rangos-elismeresben-reszesuelt-Reti-David-a-HVDSZ-2000-szakszervezeti-titkara+697
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6. Munka, család, adó 
 

 

6.1 Felforgathatja a munkaerőpiacot  az anyák szja-mentessége 

 

Komoly hatással lehet a munkaerőpiacra a két- és háromgyermekes édesanyák teljes szja-mentessége: 

miközben az érintett munkavállalók jelentős pluszjövedelemhez juthatnak, a bérkülönbségek okozta 

feszültség újabb terhet róhat a vállalatokra. Ennek enyhítésére egyes cégek a bruttó bérek 

befagyasztásával vagy a munkaidő csökkentésével reagálhatnak, hogy elkerüljék a nettó bérkülönbség 

további növekedését. Mindezektől függetlenül a részmunkaidős foglalkoztatás bővülése kedvező 

változást is hozhat, hiszen Magyarországon ennek aránya (4 százalék) még mindig jelentősen elmarad 

az uniós átlagtól (17,8 százalék). A kismama szövetkezetek szintén rugalmas megoldást 

jelenthetnének a kisgyermekesek számára, azonban egyes jogértelmezések akadályozzák annak 

lehetőségét, hogy a gyes-gyed ellátásban részesülő szülők ebben a formában térhessenek vissza 

korábbi munkahelyükre – hívja fel a figyelmet a Humán Centrum Munkaerő-kölcsönző és közvetítő 

Kft. vezetője, Dénes Rajmund Roland. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Piac és Profit, 2025. március 20.  

6.2 Ők kapják a fizetések csaknem harmadát 

A Portfolio kikérte kereseti tizedek szerint a bruttó kereseti adatokat a KSH-tól, melyből kiderült, 

hogy a dolgozók 66,5%-ának alacsonyabb volt a fizetése, mint a bruttó átlagkereset. Mindez jól 

https://piacesprofit.hu/cikkek/gazdasag/felforgathatja-a-munkaeropiacot-az-orban-kormany-huzasa-.html?utm_source=rss&utm_medium=referral
https://piacesprofit.hu/cikkek/gazdasag/felforgathatja-a-munkaeropiacot-az-orban-kormany-huzasa-.html?utm_source=rss&utm_medium=referral
https://www.portfolio.hu/gazdasag/20250317/verre-meno-kommenthaboru-zajlik-a-magyar-berekrol-kinek-van-igaza-a-vitaban-747237
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mutatja, hogy az átlagot nagyban torzítják a felfelé kilógó keresetek. Ugyanakkor a kereseti 

különbségeken túl fontos megállapítások tehetők a keresettömeg vonatkozásában is. A GKI például 

kiszámolta, hogy egyes kereseti tizedek keresete hogyan viszonyul a teljes keresettömeghez. Ez 

alapján látható, hogy a legalsó decilis a teljes keresettömeg mindössze 3,5 százalékát teszi ki, míg a 

legfelső tized a 28,1 százalékát, mely nyolcszoros különbségnek felel meg. Utóbbi ha belegondolunk, 

majdnem a fizetések harmada. Megállapították továbbá, hogy mint az ábrán is látszik,a teljes állásban 

dolgozók felső 10 százaléka nagyobb volumenű kereset felett diszponál, mint az alsó 50%.Érdekesség 

még, hogy a második legtöbbet kereső tizedhez képest is kétszer annyit keres az első tized. 

Tovább a teljes cikkre 

 Forrás: Portfolio/24.hu, 2025.  március 20.  

6.3 Nyugdíjak: kiderültek a kormány új számai, amik 

meghatározzák a juttatások összegét  

Megjelentek a kormány 2025-től nyugdíjba vonulók számára alkalmazandó valorizációs 

szorzószámai, amelyek biztosítják, hogy a régi keresetek igazodjanak a mai bérszínvonalhoz a 

nyugdíjszámítás során. A tervezet szerint a rendelet elfogadása 21 milliárd forintos többletkiadást 

jelenthet a következő évi költségvetésnek. Tovább a teljes cikkre 

Forrás: Portfolio, 2025. március 20.  

https://24.hu/fn/gazdasag/2025/03/20/fizetesek-majdnem-harmadat-kapjak-egyenlotlenseg/
https://24.hu/fn/gazdasag/2025/03/20/fizetesek-majdnem-harmadat-kapjak-egyenlotlenseg/
https://www.portfolio.hu/gazdasag/20250320/nyugdijak-kiderultek-a-kormany-uj-szamai-amik-meghatarozzak-a-juttatasok-osszeget-748901?utm_source=hirkereso_es_kapu&utm_medium=portfolio_linkek&utm_campaign=hiraggregator
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A kiadvány kizárólag a HVDSZ 2000 Szakszervezet részére készült. Bármely más, 

harmadik személy általi többszörözéshez, terjesztéshez, vagy egyéb, 

engedélyköteles felhasználáshoz a szerző előzetes hozzájárulása szükséges. Képek 

forrása a fejezetcímeknél: Facebook/FKF/Karácsony Gergely/Kézmű/Magyar 

Szakszervezeti Szövetség/ Unsplash, 

Készítette: ©Kis Judit, Hírmonitor, 2025.03.21. 


